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  Z Á P I S N I C A 

z rokovania Komisie sociálnych vecí a verejného poriadku Mestského 

zastupiteľstva v Trenčíne konaného dňa 08.07.2015 

 

Prítomní: podľa prezenčnej listiny  

 

Prítomní členovia: p. Eva Struhárová, JUDr. Martin Smolka, Bc. Eduard Filo, JUDr. Ivana 

Hudecová, Dr. Jozef Hrubo 

 

Neprítomný člen: p. Martin Barčák 

 

Rokovanie viedla p. Eva Struhárová, predsedníčka komisie. 

 

Program:  

 

1. Predĺženie nájomných zmlúv 

 

2. Pridelenie uvoľneného ubytovacieho zariadenia na ul. Kasárenská 
 

3. Všeobecne záväzné nariadenie o poskytovaní jednorazovej dávky v hmotnej núdzi 

 

4. Rôzne 

 

Komisia počtom hlasov 5 za, z 5 prítomných členov komisie odsúhlasila predložený 

program. 

 

 

K bodu 1. Predĺženie nájomných zmlúv 

 

Predložila: Mgr. Vladimíra Halienková 

 

Nájomníci: Granačková Lenka a manž. Granačka Miroslav 

 

UZNESENIE č. 43 

 

Komisia počtom hlasov 5 za, z 5 prítomných členov komisie odporúča žiadosti 

o predĺženie nájomnej zmluvy k 2-izbovému bytu č. 10 na ul. Východná 6690/31 vo 

vlastníctve mesta Trenčín Lenky Granačkovej a manž. Miroslava Granačku vyhovieť na 

dobu určitú – 2 roky, s účinnosťou odo dňa nasledujúceho po dni v ktorom bude zmluva 

zverejnená do 30.09.2017. 

 

 

Nájomca: Hulínová Katarína 

UZNESENIE č. 44 

 

Komisia počtom hlasov 5 za, z 5 prítomných členov komisie odporúča žiadosti 

o predĺženie nájomnej zmluvy k 3-izbovému bytu č. 21 na ul. Východná 6690/31 vo 



2 

 

vlastníctve mesta Trenčín Kataríny Hulínovej vyhovieť na dobu určitú – 2 roky, 

s účinnosťou odo dňa nasledujúceho po dni v ktorom bude zmluva zverejnená  do 30.09.2017. 

 

Nájomca: Kotláriková Tatiana 

UZNESENIE č. 45 

Komisia počtom hlasov 5 za, z 5 prítomných členov komisie odporúča žiadosti 

o predĺženie nájomnej zmluvy k 2-izbovému bytu č. 40 na ul. Východná 6690/33 vo 

vlastníctve mesta Trenčín Tatiany Kotlárikovej vyhovieť na dobu určitú – 2 roky, 

s účinnosťou odo dňa nasledujúceho po dni v ktorom bude zmluva zverejnená do 30.09.2017. 

 

Nájomca: Brtko Marek 

 

P. Brtko sa dostavil na rokovanie komisie a požiadal o možnosť vystúpenia v tomto 

bode.  

Komisia počtom hlasov 5 za, z 5 prítomných členov komisie odsúhlasila možnosť 

vystúpenia p. Brtka v tomto bode. 

 

P. Brtko vysvetlil členom komisie svoju situáciu. Nájomnú zmluvu má uzatvorenú od 

01.10.2010. Predtým boli nájomcami jeho rodičia od r. 1988 (Mestský bytový podnik pridelil 

tento byt ako služobný), následne v roku 1997 uzatvorili zmluvu s TEBYS spol. s r.o. na dobu 

neurčitú. Po rozvode rodičov zostal v byte s matkou, vznikli nedoplatky na nájomnom 

a v roku 2008 bol nájom bytu ukončený výpoveďou. V roku 2009 požiadala matka nájomcu 

o obnovenie nájmu, ale Komisia SV a VP to neodporučila, pretože matka nájomcu neuhradila 

poplatok z omeškania. P. Brtko roku 2010 požiadal o nájom tohto bytu s tým, že 

o nedoplatkoch nevedel až kým nedostal predvolanie na súd vo veci vypratania bytu. Všetky 

pohľadávky vrátane poplatkov z omeškania uhradil dňa 11.06.2010. Aktuálne žiada 

predĺženie nájomnej zmluvy na dobu neurčitú s tým, aby si následne byt mohol odkúpiť. Byt, 

v ktorom býva je posledným bytom vo vlastníctve mesta Trenčín v bytovom dome, všetky 

ostatné byty sú už odpredané. 

UZNESENIE č. 46 

Komisia počtom hlasov 5 za, z 5 prítomných členov komisie odporúča žiadosti 

o predĺženie nájomnej zmluvy k 4-izbovému bytu č. 36 na ul. Východná 2425/5 vo 

vlastníctve mesta Trenčín Mareka Brtka vyhovieť na dobu neurčitú, s účinnosťou odo dňa 

nasledujúceho po dni v ktorom bude zmluva zverejnená. 

 

 

K bodu 2. Pridelenie uvoľneného ubytovacieho zariadenia na ul. Kasárenská 
 

Predložila: Mgr. Vladimíra Halienková 

 

Členovia komisie po prerokovaní situácie každého žiadateľa prijali k tomuto bodu uznesenie 

v nasledovnom znení: 

UZNESENIE č. 47 

Komisia počtom hlasov 5 za, z 5 prítomných členov komisie odkladá prideľovanie 

jednoizbového ubytovacieho zariadenia č. 17 na ul. Kasárenská 1725/5A vo vlastníctve mesta 

Trenčín na nasledujúce zasadnutie komisie s tým, že žiadateľky o pridelenie -  p. Parčiová 
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Helena a p. Vertfeinová Adriana budú na toto zasadnutie predvolané z dôvodu prerokovania 

ich situácie s členmi komisie. 

 

 

K bodu 3. Všeobecne záväzné nariadenie o poskytovaní jednorazovej dávky v hmotnej   

                  núdzi 

 

Predložil: Ing. Rastislav Masaryk 

 

Ing. Masaryk: Podľa platnej legislatívy v oblasti sociálnej pomoci občanom mesta patrí do 

samosprávnej pôsobnosti mesta aj rozhodovanie o jednorazovej dávke v hmotnej núdzi 

v zmysle zákona č. 417/2013 Z.z. o pomoci v hmotnej núdzi a o zmene a doplnení niektorých 

zákonov. Mesto Trenčín doposiaľ poskytovalo jednorazovú dávku v hmotnej núdzi na základe 

žiadosti oprávnenej osoby v zmysle zákona a v súlade so schváleným rozpočtom mesta.  

V zmysle § 18 ods. 4 zákona č. 417/2013 Z.z. o pomoci v hmotnej núdzi a o zmene a doplnení 

niektorých zákonov, formu poskytovania jednorazovej dávky v hmotnej núdzi určuje obec. 

Predkladaný návrh VZN podrobne upravuje podmienky a stanovuje jednotné pravidlá 

poskytovania jednorazovej dávky v hmotnej núdzi. 

 

UZNESENIE č. 48 

 

 Komisia počtom hlasov 5 za, z 5 prítomných členov komisie odporúča schváliť 

Všeobecne záväzné nariadenie o poskytovaní jednorazovej dávky v hmotnej núdzi. 

 

 

K bodu 4. Rôzne 

 

V tomto bode požiadali o možnosť vystúpenia PhDr. Zdeněk Chára a Mgr. Dušan 

Šedivý. 

Komisia počtom hlasov 5 za, z 5 prítomných členov komisie odsúhlasila možnosť 

vystúpenia PhDr. Cháru a Mgr. Dušana Šedivého v tomto bode. 

 

PhDr. Chára: Upozornil na 3 problémy – bezdomovci na ul. Kúty a Dolný Šianec, venčenie 

psov a kosenie trávy. Má tam pozemok, kus pozemku (za domom na ul. Dolný Šianec) 

zobralo v minulosti mesto. Tieto pozemky – trávniky, celý rok mesto nekosí, majú to na 

starosti iba vlastníci priľahlých nehnuteľností. Na Soblahovskej ul. je veľa veľkých činžiakov, 

ľudia z nich tam chodia venčiť psy, ktorí tam špinia, zároveň sa chodia tam hrať deti, 

mamičky tam chodia na prechádzku s kočiarmi. Čo sa týka bezdomovcov, mesto Trenčín 

kedysi bolo čisté, dnes je tu veľa bezdomovcov, je potrebné s nimi urobiť poriadok. Pre 

mládež je veľmi zlým príkladom, keď vidia na uliciach za bieleho dňa popíjať bezdomovcov. 

Ak primátor dá právomoc mestskej polícii, verí, že sa s tým niečo urobí.  

Ing. Liptai: Primátor mestskej polícii zo zákona nemôže dávať žiadne právomoci, mesto ako 

také môže iba preniesť niektoré kompetencie na MsP. Čo sa týka bezdomovectva, primátor 

nemôže navyšovať kompetenciu MsP, ktorú má zo zákona. MsP sa riadi zákonom o obecnej 

polícii, kde má jasne stanovené kompetencie. V kompetencii MsP je riešenie priestupkov, 

teda následkov problému bezdomovectva. MsP tento problém sama nevyrieši, rieši len 

následky problému. Pokiaľ sa tento problém nebude riešiť komplexne na úrovni mesta, celého 

regiónu a štátu, pre MsP samotnú je neriešiteľný. Denne riešia podnety od občanov, v tej 

chvíli pomerne úspešne. Snažia sa tento problém riešiť, majú však obmedzené množstvo 
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policajtov. Bude posielať policajné hliadky skoro ráno a večer do lokalít, kde je problém so 

znečisťovaním verejných priestranstiev psami.  

PhDr. Chára: V Partizánskom funguje sociálny dom, kde bezdomovci majú možnosť 

zdržiavať sa cez noc i cez deň, oprať si, uvariť, vykonať osobnú hygienu. Bezdomovci sa tam 

tiež zamestnali – napr. odvážali vozíky pred TESCOM, okopávali, čistili chodníky. V našom 

meste to nevidí.  

Mgr. Šedivý: spýtal sa, či by aj v meste Trenčín nemohli byť bezdomovci využití na takéto 

práce, pomôcť im pri resocializácii a či by nebolo možné pracovať s bezdomovcami v teréne. 

Pýtal sa či má mesto terénneho sociálneho pracovníka, ktorý by okrem iného mohol 

koordinovať problémy súvisiace s ľuďmi bez domova.  

Taktiež sa spýtal, prečo bolo zrušené VZN o zákaze požívania alkoholických nápojov na 

verejnosti a či by nemohlo byť znova obnovené. 

Struhárová: Problém bezdomovectva v meste sa snažia riešiť na každej komisii, chcú to 

posunúť ďalej. V Trenčíne je zriadená nocľaháreň na Nešporovej ul. – patrí pod SSMT, m.r.o. 

Problémom však je, že nocľaháreň je v prevádzke len počas 5-tich zimných mesiacov, ona 

zastáva názor, že by mala fungovať počas celého roka. Druhým problémom je nízka kapacita 

nocľahárne – 16 miest, čiže aj dotácia z ministerstva sa môže žiadať iba na 16 ľudí a taktiež 

to, že ráno musia bezdomovci nocľaháreň opustiť. 

Čo sa týka terénneho sociálneho pracovníka, Komisia SVaVP už na predchádzajúcich 

zasadnutiach odporúčala vedeniu mesta zriadiť pracovné miesto terénneho pracovníka útvaru 

sociálnych vecí.    

PhDr. Chára: V Partizánskom to funguje tak, že bezdomovci sa ráno pri opúšťaní zariadenia 

musia zapísať kam idú a taktiež sú vedení k pracovným návykom, majú počas dňa pracovnú 

náplň. 

P. Struhárová: Nocľaháreň je prevádzkovaná SSMT, m.r.o. v spolupráci s rádom 

maltézskych rytierov, ktorí vyvíjajú snahu vziať nocľaháreň do prevádzky a rozprávala sa s p. 

Juríčkom ohľadne prevádzkovania nocľahárne ako denného centra. Chcú to naozaj posunúť 

niekam ďalej, hľadajú možnosti, ako by mohla nocľaháreň fungovať ako denné centrum. 

Nejde to však zo dňa na deň. O dotáciu na prevádzku nocľahárne je potrebné požiadať na 

ministerstve do konca septembra. 

JUDr. Smolka: táto komisia chce presadiť viac financií do sociálnej oblasti. Chcú presvedčiť 

kolegov poslancov i vedenie mesta, aby soc. oblasť bola zaradená medzi priority. 

 

Počas priebehu komisie prišiel Mgr. Ladislav Pavlík, riaditeľ SSmTN. 

 

Mgr. Činčárová: Predložila žiadosť p. Daniely Súčanovej o poskytnutie jednorazovej dávky 

v hmotnej núdzi. P. Súčanová sa ocitla v zložitej osobnej i finančnej situácii, nakoľko v byte, 

v ktorom žije s manželom došlo k požiaru. Z tohto dôvodu žiada o dávku vo výške 250 €, 

ktorá by pokryla náklady na uvedenie bytu do pôvodného stavu.  

Útvar interných služieb jej poskytne 50 € na farbu potrebnú na vymaľovanie. 

Mgr. Pavlík: nábytok jej môžu poskytnúť zo sociálneho šatníka. 

 

UZNESENIE č. 49 

 

Komisia počtom hlasov 5 za, z 5 prítomných členov komisie odporúča schváliť 

poskytnutie jednorazovej dávky v hmotnej núdzi p. Daniele Súčanovej vo výške 100 € na 

vymaľovanie bytu. 
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V bode „Rôzne“ p. Struhárova informovala členov komisie, že na webovej stránke 

SSmTN bola zverejnená Výročná správa a ekonomicky oprávnené náklady za jednotlivé 

sociálne služby za rok 2014. Uviedla, že EON na prevádzku nocľahárne v roku 2014 boli 

takmer o 45% nižšie ako v roku 2013. Ako je možné, aby bol takýto rozdiel, keď bežné 

výdavky a počet klientov bol v obidvoch rokoch nie veľmi rozdielny. Myslí si, že rozdiel  je 

dôsledkom použitej metodiky výpočtu EON.  

Mgr. Pavlík: Spresnenú odpoveď na túto otázku dá Ing. Prekopová.  

P. Struhárová: Poukázala na ďalší fakt z výročnej správy, a to že máme v súčasnosti 

neuspokojených cca 43 žiadateľov o domácu opatrovateľskú službu.  

Mgr. Pavlík: Táto situácia sa bude riešiť prijatím nových opatrovateliek, a to na základe 

realizácie celoslovenského projektu – rozšírenie počtu opatrovateliek, ktoré aj bude 

financované z tohto projektu EÚ.  Taktiež na ďalšie otázky z VS odpovedal Mgr. Pavlík. 

 

Na záver p. Struhárová, predsedníčka komisie poďakovala prítomným za účasť a 

ukončila zasadnutie Komisie sociálnych vecí a verejného poriadku.  

 

 

 

 

              Eva Struhárová v.r. 

                      predsedníčka komisie 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Zapísala: Mgr. Zuzana Marcinátová, garant komisie,  

    dňa 10.07.2015 

 


